

Title (en)
TRANSCRIPTIONAL ACTIVATORS OF ANTHOCYANIN BIOSYNTHESIS AS VISUAL MARKERS FOR PLANT TRANSFORMATION.

Title (de)
TRANSKRIPTIONSAKTIVATOREN DER ANTHOCYANIN-BIOSYNTHESE ALS SICHTBARE MARKER FÜR DIE TRANSFORMATION VON PFLANZEN.

Title (fr)
ACTIVATEURS TRANSCRIPTIONNELS DE BIOSYNTHESE D'ANTHOCYANINE UTILISES COMME MARQUEURS VISUELS POUR LA TRANSFORMATION DE PLANTES.

Publication
EP 0462231 A1 19911227 (EN)

Application
EP 90912716 A 19900731

Priority
US 38773989 A 19890801

Abstract (en)
[origin: WO9102059A1] Transcriptional activators of anthocyanin biosynthesis, operatively linked to a suitable promoter in an expression cassette have widespread utility as non-phytotoxic markers for plant cell transformation. A clone encoding for one of these genes (for example, the Lc gene or a translational equivalent thereof in maize) can be fused to appropriate expression sequences to provide an expression cassette which can be introduced into plant cells by any desired transformation method. This also provides materials and methods for production of novel ornamental plants having anthocyanin pigmentation.

Abstract (fr)
L'invention se rapporte à des activateurs transcriptionnels de biosynthèse d'anthocyanine, qui sont liés fonctionnellement à un promoteur approprié dans une cassette d'expression et qui ont un utilité étendue comme marqueurs non phytotoxiques pour la transformation de cellules végétales. Un clone codant pour l'un de ces gènes (tels que le gène Lc ou un équivalent translationnel de ce gène dans le maïs) peut être amené à fusionner avec des séquences d'expression appropriées, pour former une cassette d'expression pouvant être introduite dans des cellules végétales par n'importe quel procédé de transformation désiré. La présente invention permet également d'obtenir des substances et des procédés de production de nouvelles plantes ornementales ayant une pigmentation par l'anthocyanine.

IPC 1-7
A01H 5/00; C12N 1/00; C12N 1/20; C12N 5/00; C12N 15/00

IPC 8 full level
C07K 14/415 (2006.01); **C12N 1/21** (2006.01); **C12N 15/64** (2006.01); **C12N 15/82** (2006.01)

CPC (source: EP)
C07K 14/415 (2013.01); **C12N 15/64** (2013.01); **C12N 15/8209** (2013.01); **C12N 15/825** (2013.01)

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH DE DK ES FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)
WO 9102059 A1 19910221; AU 6287390 A 19910311; EP 0462231 A1 19911227; EP 0462231 A4 19920513

DOCDB simple family (application)
US 9004281 W 19900731; AU 6287390 A 19900731; EP 90912716 A 19900731